

Національний університет «Києво-Могилянська академія»

Наукова бібліотека

**Публікації про НаУКМА та публікації
викладачів НаУКМА у засобах масової
інформації (ЗМІ)
за серпень 2020 року**

ІНФОРМАЦІЙНИЙ БЮЛЕТЕНЬ

Публікації про НаУКМА

Газети

1. **Дикий Є. О. Як захистити Незалежність : [інтерв'ю / спілкувалася]**
Аліса Поліщук // День. – 2020. – 19 серпня (№ 155). – С. 4–5. –
<https://day.kyiv.ua/uk/article/podrobyci/yak-zahystyty-nezalezhnist>
Ветеран АТО, публіцист, випускник НаУКМА Євген Дикий – про
навчання "Кавказ-2020", стан української армії та "сірих кардиналів"
армії.

Журнали

2. Грицак Я. Й. Ми багата країна бідних людей / Ярослав Грицак // Країна. – 2020. – 20 серпня (№ 32). – С. 30–31.
Ярослав Грицак – почесний доктор НаУКМА.
3. Омелян и Портников поддержали протесты белорусов [електронний ресурс] // Фокус. – Електронні дані. – 2020. – 13 августа. – [https://focus.ua/ukraine/461086-ukrainskie lomy vystupili s kollektivnym prizyvom k belarusam](https://focus.ua/ukraine/461086-ukrainskie-lomy-vystupili-s-kollektivnym-prizyvom-k-belarusam)
Серед тих, хто підписав колективне звернення, викладачі Києво-Могилянської академії Олексій Гарань, Олександра Гнатюк, Володимир Єрмоленко, Сергій Квіт, Костянтин Сігов.
4. Стахівська Ю. 10 улюблених книжок Юлії Стахівської / [текст] Валерія Радзівська // Країна. – 2020. – 6 серпня (№ 30). – С. 37–39.
Юлія Стахівська – письменниця, ілюстраторка, випускниця гуманітарного факультету Національного університету "Києво-Могилянська академія".

Інтернет-ресурси

5. Білорусь: Путін допоможе Лукашенку? [електронний ресурс] // Радіо "Свобода". – 2020. – 17 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/svoboda-live-bilorus-putin-dopomozhe-lukashenku/30787722.html>
Учасником програми є Олексій Гарань, професор політології НаУКМА, науковий директор фонду "Демініціативи".
6. У центрі Києва на пам'ятник Сковороді пов'язали прапор Білорусі [електронний ресурс] / підгот. Вікторія Хожайнова // Суспільне новини. – Електронні дані. – 2020. – 14 серпня. – <https://susplne.media/55315-u-centri-kieva-na-pamatnik-skovorodi-povazali-prapor-bilorusi/>
Жителі Подільського району та студенти Києво-Могилянської академії пов'язали прапор Білорусі на пам'ятник філософу Григорію Сковороді у центрі Києва на знак підтримки білорусів у їхній боротьбі за демократичний режим.

Публікації викладачів НаУКМА

Газети

7. **Василенко В. А.** Росія була зацікавлена, щоб Україна лишалась ядерною державою, а світ не визнав нашу державу як самостійну : [інтерв'ю] / спілкувалася Ольга Вауліна ; фото Михайла Марківа // **Голос України.** – 2020. – 22 серпня (№ 151–152). – С. 6.
Професор Кафедри міжнародного та європейського права НаУКМА Володимир Василенко розповів як відбувалося визнання незалежності України на міжнародному рівні.
8. **Звернення до президента України Володимира Зеленського / Д. Павличко, Б. Горинь, Ю. Щербак, В. Василенко, М. Слабошпицький [та ін.]** // **Слово Просвіти.** – 2020. – 20–26 серпня (ч. 34). – С. 2.
9. **Кебуладзе В. І.** Місія сучасного університету / [підготувала] **Марія Чадюк** // **День.** – 2020. – 21 серпня (№ 157–158). – С. 14–15.
Філософ Вахтанг Кебуладзе – про виші як наукові інституції та найефективніші варіанти їхньої трансформації.
10. **Павліченко Н. В.** Загриміло так, що прокинулись... бетонні леви / **Надія Павліченко** // **День.** – 2020. – 18 серпня (№ 154). – С. 6. –
<https://day.kyiv.ua/uk/article/kultura/zagrymilo-tak-shcho-prokynulys-betonni-levy>
11. **Поліщук А.** "Референдум, як скальпель..." / **Аліса Поліщук** // **День.** – 2020. – 6 серпня (№ 146). – С. 4–5. –
<https://day.kyiv.ua/ru/article/podrobnosti/referendum-yak-skalpel>
Коментар Ігоря Коліушко, старшого викладача кафедри суспільного врядування НаУКМА.

Журнали

12. **Василенко В. А.** "Із Кремлем можемо піти на компроміс лише про розмір відшкодування збитків, яких зазнала Україна від російської агресії" : інтерв'ю / текст: Ангеліна Кованда ; фото Тарас Подолян // **Країна.** – 2020. – 27 серпня (№ 33). – С. 18–21.
13. **Єрмоленко В. А.** Майбутнє, яке повторюється / **Володимир Єрмоленко** // **Країна.** – 2020. – 6 серпня (№ 30). – С. 3.

14. Лютий Т. В. Найтемніша година / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2020. – 14–27 серпня (№ 33–34). – С. 4–6. – <https://tyzhden.ua/Society/246615>
15. Лютий Т. В. Сила неспокою / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2020. – 28 серпня – 3 вересня (№ 35). – С. 39. – <https://new.tyzhden.ua/Columns/247068>
16. Лютий Т. В. "Суспільство розпорошене. Повертаємося в домайданівські часи" : інтерв'ю / [спілкувалась] Ангеліна Кованда // Країна. – 2020. – 6 серпня (№ 30). – С. 16–19.
17. Лютий Т. В. Фаустівська культура / Тарас Лютий // Український Тиждень. – 2020. – 7–13 серпня (№ 32). – С. 41. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/246366>
18. Романюк В. С. "Війни світів" у коронавірусній дезінформації / Вікторія Романюк // Український Тиждень. – 2020. – 7–13 серпня (№ 32). – С. 14–15. – <https://tyzhden.ua/Pandemic/246380>
19. Топ-100 самых влиятельных украинцев / Н. Алиев, К. Бабкина, А. Гарань [и др.] // Новое время. – 2020. – 20 августа (№ 31). – С. 21–23.
Скласти список 100 найбільш впливових співвітчизників редакції "Нового времени" допомагав ряд експертів, в тому числі Олексій Гарань, професор кафедри політології НаУКМА.

Інтернет-ресурси

20. Офіс президента готує найбільший із 2014 року обмін: деталі [електронний ресурс] // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2020. – 7 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/obmin-putin-zelenskii-polon/30771514.html>
Коментар Олексія Гараня, професора кафедри політології НаУКМА.
21. Українські експерти про візит Бігена: "Є посил Києву, що ми не самі" [електронний ресурс] / Голос Америки // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2020. – 27 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/bigen-kyiv-komentari/30805440.html>

*Чого очікувати від візиту в Україну заступника Держсекретаря США Стівена Бігена? Своїми думками поділилися **Володимир Горбач, Олексій Гарань і Євген Магда**.*

22. Штогрін І. Віддати владу: чому Лукашенко та інші пострадянські лідери на це нездатні [електронний ресурс] / Ірина Штогрін // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2020. – 11 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/chomu-lukashenko-ne-vidae-vladu/30776482.html>

*Коментар **Олексія Гараня**, професора кафедри політології НаУКМА.*

23. Штогрін І. На чому тримається незалежність України: відповідають філософи, учасники бойових дій, волонтери, арт-менеджери [електронний ресурс] / Ірина Штогрін // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2020. – 24 серпня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/na-chijmu-trymaetsya-nezalezghnist/30790216.html>

*До 29-ї річниці здобуття Україною незалежності, Радіо Свобода опитало успішних і відомих людей із різних сфер діяльності: науковців, спортсменів, учасників бойових дій. Серед опитуваних: **Тарас Лютий, Вахтанг Кебуладзе, Михайло Мінаков** та ін.*

24. Яковлєв М. В. "Псевдовибори Лукашенка: чому не вдається цього разу" – Яковлєв [електронний ресурс] // 5 канал. – Електронні дані. – 2020. – 11 серпня. – <https://www.5.ua/svit/psevdovybory-lukashenka-chomu-ne-vdaietsia-tsoho-razu-yakovliev-221370.html>

*Коментар **Максима Яковлєва**, директора школи політичної аналітики НаУКМА, щодо політичної ситуації в Білорусі в ефірі програми "Інфовечір" на "5 каналі".*

Бюлетень підготували

співробітники інформаційно-бібліографічного відділу

Наукової бібліотеки НаУКМА

Павлів Н. Г. та Копитова О. О.

www.library.ukma.edu.ua

E-mail: library@ukma.edu.ua

Tel: +38 (044) 425-60-35

